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Abstract. The purpose of the study was to analyze current trends and prospects for the development of the mining 
industry in the Magadan Region, with a focus on gold and silver mining. The study used a range of methods, including 
statistical analysis of production data for the period 2015-2025, examination of geological exploration materials, and analysis 
of reports and publications from relevant companies and government agencies. The results showed a steady increase in gold 
production from 24.5 tons in 2015 to a projected 59 tons in 2024, while silver production decreased from 1,100 tons to 560 
tons over the same period. Key deposits were identified, and the region's resource potential was estimated at over 3,170 tons 
of gold and approximately 15,000 tons of silver. The analysis revealed technical, geological, economic, and legislative risks 
that could impact the industry's development. The main conclusion is that, with the active implementation of modern 
technologies, investment support, and expansion of geological exploration, the Magadan Region has significant potential for 
sustainable and dynamic development of the mining industry in the long term. 

Keywords: mining industry, Magadan Region, gold mining, silver mining, precious metals, resource potential, 
geological exploration, investments, technological modernization, and environmental control. 

Аннотация. Цель исследования заключалась в анализе современных тенденций и перспектив развития 
горнодобывающей промышленности Магаданской области с акцентом на добычу золота и серебра. В работе 
использован комплекс методов, включающий статистический анализ данных о добыче за период 2015–2025 годов, 
изучение геологоразведочных материалов, анализ отчетов и публикаций профильных компаний и государственных 
органов. Результаты показали устойчивый рост добычи золота с 24,5 тонн в 2015 году до прогнозируемых 59 тонн 
в 2024 году, при этом отмечено снижение добычи серебра с 1100 до 560 тонн за тот же период. Были выделены 
ключевые месторождения и оценен ресурсный потенциал региона, который составляет более 3170 тонн золота и 
около 15000 тонн серебра. Анализ выявил технические, геологические, экономические и законодательные риски, 
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способные оказывать влияние на динамику развития отрасли. Основным выводом является то, что при активном 
внедрении современных технологий, инвестиционной поддержке и расширении геологоразведочных работ 
Магаданская область обладает значительным потенциалом для устойчивого и динамичного развития 
горнодобывающей промышленности на долгосрочную перспективу. 

Ключевые слова: горнодобывающая промышленность, Магаданская область, добыча золота, добыча 
серебра, драгоценные металлы, ресурсный потенциал, геологоразведка, инвестиции, технологическая модернизация, 
экологический контроль. 
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Δ𝑅(𝑡) = 𝐺(𝑡) − 𝑄(𝑡),

Δ𝑅(𝑡) 𝑡

𝐺(𝑡)

𝑄(𝑡)

Δ𝑅(𝑡) ≥ 0 Δ𝑅(𝑡) < 0

𝑅(2025)

𝑄(2025)

𝐺(2025)

𝐸(2025) = 1.2

𝐼(2025) = 1.1

𝑎 = 50, 𝑏 = 0.02, 𝑐 = 100, 𝑑 = 150

𝑄(2025) = 50 + 0.02 × 20 000 + 100 ∙ 1.1 + 150 × 1.2 = 50 + 400 + 110 + 180

= 740
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